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Být sbormistrem středo-
školského sboru znamená být 
mistrem sebemotivace. Hud-
ba člověka obohacuje o další 
dimenzi, říká Dagmar Němeč-
ková, sbormistryně sboru 
Gymnázia Jihlava.

Veronika Dawidowicz ז

Jste sbormistryně Hudebního 
sdružení Gymnázia Jihlava. Jak 
jste se vlastně dostala k muzice? 
Zajímala vás hudba odjakživa?

K hudbě mě přivedla maminka. 
Byla přesvědčená, že se dětem musí 
odmalička zpívat, a tak to taky děla-
la, i když sama žádné hudební vzdě-
lání neměla. Dnes je to tak, že když 
v naší domácí sobotní „babičkov-
ské škole“ máme hudební výchovu, 
moje maminka je nejvděčnější žač-
kou.

Co vás na muzice nejvíce bavi-
lo? Měla jste případně nějaké další 
koníčky? Sporty, divadlo,…

Hudbě jsem věnovala téměř vše-
chen svůj volný čas. Pokud ale svo-
je tehdejší výkony srovnávám s tím, 
čeho jsou dnes schopni dosáhnout 
žáci ZUŠek a současně žáci našeho 
gymnázia, vidím se hodně kriticky. 
Taky musím přiznat, že sportovní 
typ jsem nikdy moc nebyla. 

Na základní škole mi šel jen skok 
daleký, v době vysokoškolské jsem 
se naučila obstojně lyžovat a doba 

DAGMAR NĚMEČKOVÁ pěvecký sbor Gymnázia Jihlava založila již v roce 1992.  Foto: archiv DN

Hudba je jazyk, kterým se domluvíte

covidová mi ukázala krásu dlouhých 
svižných vycházek. 

Jak jste se dostala k vedení pěvec-
kého sboru jihlavského gymnázia? 

Když jsem končila studia na PdF 
MU, ucházela jsem se o místo na 
jihlavském gymnáziu. Chtěla jsem 

se tam po pěti letech strávených 
v Brně vrátit. Tehdejší pan ředitel 
mi řekl: Vezmeme vás, ale povede-
te sbor. Což v roce 1992 znamena-
lo založit jej. Po nějaké době jsem 
odešla na mateřskou dovolenou 
a ke sboru jsem se natrvalo vrátila 
v roce 2008, letos jej tedy vedu čtr-

náctým rokem.

Co vás na této práci baví nejvíc?
Ráda pracuji s lidmi. Baví mě sle-

dovat, jak naši zpěváci během své-
ho působení ve sboru po všech 
stránkách rostou a zrají.

 (Pokračování na str. 11)


